

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Text]

Tuesday, December 1, 1981

• 2007

Le président: Bonsoir. Mon Dieu! Il n'y a pas beaucoup de femmes au ministère des Affaires extérieures. Monsieur le ministre, il va falloir corriger cela!

Ladies and gentlemen, our first order of business, rapidly, is for the election of a vice-chairman. The post is vacant, as you are all aware, and I will recognize at this time nominations.

Mr. Robinson

Mr. Robinson (Etobicoke—Lakeshore): Mr. Chairman, I would like to put in a nomination for the position of vice-chairman of this committee: Mr. Jim Schroder, a very valued colleague and one who has worked very hard on this committee for a number of months now and has also been on the north-south committee. He has a lot of experience to bring to it. So I nominate him as vice-chairman.

The Chairman: *Merci. Monsieur Schroder. Appuyé par . . .* We do not need it, but I will accept a seconder also.

Mr. Hudecki: Seconded.

The Chairman: Other nominations? *L'honorable Allan McKinnon*

Mr. McKinnon: Thank you, Mr. Chairman. I would like to place in nomination the name of a former chairman of this committee, who has taken a great interest in both the external affairs side and the defence side of the committee and is equally good at both of them. He is fluently bilingual, and I would like you to give him very serious consideration because I feel, as does my colleague, Mr. Crosbie, of whom you will see a great deal more in the coming months, that it is time that this committee on external affairs and national defence gave some surface evidence of the bipartisanship that really does enter into a lot of our deliberations. I think it would be a very healthy sign if we were to have a vice-chairman who is not of the governing party of the day.

I therefore place the name Don Munro in nomination for this position.

Le président: Appuyé par...?

M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest): Oui, monsieur.

The Chairman: By Mr. Crosbie. I see a third hand. Reverend Ogle.

Mr. Ogle: In the same light of what has just been mentioned, what I call a positive side to the committee, and also the fact of bringing to the committee a female voice, which I think is an important one, I nominate my colleague Pauline Jewett.

The Chairman: Okay, I am informed that I do not need nominations to be seconded.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Translation]

Le mardi 1^{er} décembre 1981

The Chairman: Good evening. My God! There are not many women in the Department of External Affairs. Mr. Minister, this situation will have to be corrected!

Mesdames et messieurs, nous devons d'abord élire un vice-président. Comme vous le savez tous, le poste est à pourvoir, et je vais accorder la parole à ceux qui veulent proposer les candidatures.

Monsieur Robinson.

M. Robinson (Etobicoke—Lakeshore): Monsieur le président, j'aimerais proposer quelqu'un au poste de vice-président de notre comité: il s'agit de M. Jim Schroder, l'un de nos collègues très estimé, qui a travaillé très fort au sein de notre comité depuis quelques mois et qui a également participé aux travaux du comité nord-sud. Il a donc acquis beaucoup d'expérience, et c'est lui que je propose au poste de vice-président.

Le président: *Thank you. M. Schroder. The motion is seconded by . . .* Elle n'a pas besoin d'être appuyée, mais j'accepterai malgré tout qu'on le passe.

M. Hudecki: J'appuie la motion.

Le président: Y a-t-il d'autres mises en nomination? *The honorable Allan McKinnon.*

M. McKinnon: Merci monsieur le président. J'aimerais proposer la candidature d'un ancien président de notre comité, de quelqu'un qui s'est beaucoup intéressé à la fois aux Affaires extérieures et à la Défense et qui excelle dans ces deux domaines. Il s'exprime couramment dans les deux langues, et j'aimerais que vous examiniez sa candidature avec soin car de même que mon collègue, M. Crosbie, lequel sera beaucoup plus présent pendant les mois qui viennent, j'estime qu'il est temps que le comité des Affaires extérieures et de la Défense nationale donne des signes tangibles de sa composition bipartisane puisqu'elle se répercute sensiblement sur bon nombre de nos discussions. Ce serait donc très bon signe que nous choisissions un vice-président qui ne soit pas du parti ministériel.

Je propose donc la nomination de M. Don Munro au poste de vice-président.

The Chairman: Seconded by . . . ?

Mr. Crosbie (St. John's West): Yes, Mr. Chairman.

Le président: La proposition est appuyée par M. Crosbie. Je vois qu'une autre main est levée. Père Ogle.

M. Ogle: Sur la lancée de ce qui vient d'être dit et que je considère être l'aspect positif du comité, et aussi afin de faire entendre une voix de femme au sein de notre groupe car j'estime qu'elle nous est précieuse, je propose la nomination de ma collègue, M^{me} Pauline Jewett.

Le président: C'est bien; par ailleurs, on m'avise qu'il n'est pas nécessaire d'appuyer les propositions de candidature.